

# Professors in Accounting, Management, Control and Audit, Information Systems, Business Intelligence, Supply Chain

Company:  
**ESC Clermont Business School**

Location:  
**France / Clermont-Ferrand**

Discipline:  
**Accounting, Management, Control and Audit, Information Systems, Business Intelligence, Supply Chain**

Employment Type:  
**Permanent Full-time**

Posted:  
**2024-06-04**

Contact Person:  
**If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.**

## **L'ESC CLERMONT BUSINESS SCHOOL RECRUTE DES ENSEIGNANTS - CHERCHEURS H/F COMPTABILITE, CONTROLE, AUDIT (CCA) SYSTEMES D'INFORMATION BUSINESS INTELLIGENCE SUPPLY CHAIN**

### **Description des postes**

L'ESC Clermont Business School recherche des enseignant(e)s-chercheur(e)s désireux de s'investir dans un établissement à dimension humaine qui dispose d'une forte identité basée sur la qualité des enseignements, la proximité entre enseignants et étudiants, et des liens multiples et solides tissés autant avec l'écosystème local qu'avec nos partenaires internationaux. Les candidats hautement motivés ayant démontré, en plus de l'enseignement, une excellence dans le domaine de la Recherche, sont encouragés à postuler.

En intégrant notre faculté permanente, chaque enseignant se verra confier les missions suivantes :

- Assurer des enseignements en formation initiale et continue, en anglais et en français ;
- Conduire des projets de recherche en lien avec les axes de recherche de notre laboratoire de recherche CleRMa, publier et participer à la valorisation des résultats de recherche ;
- Coordonner des enseignements en relation avec les professeurs permanents et affiliés ;
- Accompagner les étudiants dans le cadre de projets pédagogiques ;
- Participer à des groupes de travail internes et externes (ingénierie de programmes...) ;
- Contribuer au rayonnement de l'Ecole.

L'ensemble de nos enseignant(e)s-chercheur(e)s doivent témoigner d'une expérience avérée d'enseignement, d'une appétence à l'innovation pédagogique et d'une capacité de publication

significative dans leur domaine de recherche.

Les postes à temps plein (5 jours/semaine) sont à pourvoir en septembre 2024, basés à Clermont-Ferrand. Les activités d'enseignement concernent tous les niveaux proposés par l'École : Bachelor, Programme Grande Ecole, Mastère Spécialisé, MBA et Masters of Science (MSc). La rémunération est à définir selon le profil et l'expérience ; des primes Recherche pourront s'y ajouter.

### **Profils recherchés / Compétences requises**

Vous disposez d'une expérience professionnelle et académique significative et êtes capable d'enseigner en anglais. Titulaire d'un Doctorat ou d'un PhD en Sciences de Gestion ou disciplines associées, vous publiez dans des revues académiques nationales et internationales. Votre intérêt pour la pédagogie et vos qualités d'adaptation vous permettent d'enseigner à des publics différents. Vous êtes proche du monde de l'entreprise et des praticiens, avec lesquels vous savez tisser des liens.

Impliqué(e), vous êtes attentif(ve) à l'accompagnement des étudiant(e)s vers la réussite.

Curieux(se), ouvert(e), vous aimez vous investir dans le développement et le déploiement de nouveaux projets, qu'ils soient liés à la pédagogie, la recherche, la création de nouvelles activités, dans un esprit collaboratif. Vous souhaitez vous intégrer dans une Ecole à dimension humaine.

Vous avez le sens des responsabilités et de l'engagement commun et vous saurez vous impliquer pour contribuer au développement et au rayonnement de l'Ecole. L'expérience acquise en formation continue et/ou en conseil sera appréciée, ainsi que des responsabilités managériales réussies.

### **Notre école**

Fondée en 1919, l'ESC Clermont Business School est triplement accréditée AACSB, EFMD Bachelor et AMBA. Son plan stratégique « Reveal 2027 » a pour ambition de révéler les talents et les passions d'une nouvelle génération d'acteurs du changement, plaçant l'humain et la planète au coeur de ses choix. Pour cela, l'Ecole affirme une volonté de former et d'accompagner ses apprenants en développant leurs compétences, en aiguisant leur esprit critique et en les encourageant à explorer tous les possibles.

Dotée d'un corps professoral d'une cinquantaine d'enseignants-chercheurs permanents et associant un large réseau d'intervenants experts, l'Ecole accueille 2.000 étudiants (dont un tiers d'internationaux) dans ses programmes de formation initiale : Bachelors, Master Grande Ecole, Mastère Spécialisé, MBA et Masters of Science. L'ESC Clermont Business School dispose également d'une activité de formation continue et de programmes délocalisés à l'étranger.

Fondatrice, avec l'Université Clermont Auvergne, de CleRMa (Clermont Recherche Management), laboratoire de recherche en sciences de gestion sur le site clermontois, l'Ecole poursuit des objectifs ambitieux de contributions intellectuelles orientées sur le management durable.

Le Campus historique de l'ESC Clermont Business School se trouve au centre-ville de Clermont-Ferrand, une ville étudiante reconnue pour sa qualité de vie et son dynamisme culturel et sportif. Ancré dans l'histoire de l'école, ce campus offre un cadre propice à l'épanouissement personnel et professionnel.

À compter de septembre 2024, l'ESC Clermont Business School sera également présente au Maroc avec l'ouverture d'un tout nouveau campus à Marrakech.

Pour de plus amples informations sur notre Ecole, nous vous invitons à consulter notre site internet : [www.esc-clermont.fr](http://www.esc-clermont.fr)

### **Documents à transmettre pour candidater**

Merci de nous transmettre votre dossier de candidature, constitué des éléments suivants

- CV détaillé à jour
- Lettre de motivation précisant les raisons pour lesquelles vous souhaitez rejoindre l'ESC Clermont Business School
- Deux contributions intellectuelles emblématiques de vos travaux de recherche (de préférence articles académiques dans une revue à comité de lecture)
- Nom, qualité et coordonnées de deux personnes à contacter pour référence
- Deux évaluations d'enseignement récentes

Ces pièces sont à adresser par voie électronique à [recrutement.faculte@esc-clermont.fr](mailto:recrutement.faculte@esc-clermont.fr).

Les candidat(e)s sont fortement encouragé(e)s à postuler dès que possible car l'examen des candidatures débutera immédiatement. **Les candidatures seront étudiées jusqu'à ce que le poste soit pourvu.**

**FULL-TIME PROFESSORS  
ESC CLERMONT BUSINESS SCHOOL OPENS POSITIONS  
ACCOUNTING, MANAGEMENT CONTROL & AUDIT  
INFORMATION SYSTEMS  
BUSINESS INTELLIGENCE  
SUPPLY CHAIN**

### Jobs descriptions

ESC Clermont Business School is looking for professors (assistant or associate), willing to join an institution with a human dimension that has a strong identity based on the quality of teaching, proximity between professors and students, and multiple and strong links woven into the local ecosystem as well as with international academic partners. The highly motivated candidates who have demonstrated excellence not only in teaching but also in research are encouraged to apply.

To join our permanent Faculty, each professor will be required to:

- Teaching in full-time initial and executive education.
- Conducting research projects related to the research axes of CleRMA (our research center), publishing, and participating to the valorization of research results.
- Coordinating teaching in collaboration with core and adjunct faculty.
- Supervising students, mentoring students in pedagogical projects.
- Participating in internal and external working groups (program engineering, etc.).
- Contributing to the influence of the School.

All our professors must demonstrate proven teaching experience, demonstrating a desire for pedagogical innovation and a significant ability to publish in their research field.

Full-time positions (5 days/week) are available starting **September 2024**, based in **Clermont-Ferrand**. Teaching activities involve all levels offered by the School: Bachelor, Programme Grande Ecole, Specialized Master's, MBA, and Masters of Science (MSc). The remuneration will be defined based on the profile and experience; additional research bonuses may be included.

### Profiles sought / Skills required

You have significant professional and academic experience. You hold a PhD in Management Sciences or related fields and publish in national and international academic journals. Your interest in

pedagogy and your adaptability allow you to teach to different audiences. You are close to the business world and to practitioners, with whom you know how to build relationships.

You are committed and attentive to helping students succeed. Curious, open-minded, you like get involved in the development and deployment of new projects, whether they are related to teaching, research, or the creation of new activities, in a collaborative spirit. You want to be part of a school with a human dimension.

You have a sense of responsibility and of common commitment, and you will be able to contribute to the School's development and influence.

Experience in executive education and/or consulting will be appreciated, as well as successful managerial responsibilities.

## **Our School**

Founded in 1919, ESC Clermont Business School is triple accredited by AACSB, EFMD Bachelor, and AMBA. Its strategic plan, "Reveal 2027", aims to reveal the talents and passions of a new generation of change-makers, placing human and the planet at the heart of its choices. To achieve this, the School affirms its determination to train and support its students by developing their skills, sharpening their critical manner of thinking, and encouraging them to explore all possibilities.

With a core faculty of fifty professors and a large network of experts, the School welcomes 2,000 students (one third of whom are international) in its initial education programmes: Bachelor, Master Grande Ecole, Specialised Master, MBA and Masters of Science. The ESC Clermont Business School also has a continuing education activity and offshore programs.

ESC Clermont Business School is the founder, with the University of Clermont Auvergne, of CleRMA (Clermont Research Management), the research center in management sciences on the Clermont site. The School pursues ambitious objectives of intellectual contributions oriented towards innovation in management in a sustainable perspective.

The historic campus of ESC Clermont Business School is located in the centre of Clermont-Ferrand, a student town renowned for its quality of life and its cultural and sporting dynamism. Rooted in the history of the school, this campus offers a working environment favourable to personal and professional development.

In September 2024, ESC Clermont Business School will expand to Marrakech (Morocco), introducing a new campus.

For further information about our school, we invite you to visit our website: [www.esc-clermont.fr](http://www.esc-clermont.fr)

## **Documents to be submitted**

Please send us your application file, consisting of the following elements:

- A detailed and updated CV
- A cover letter specifying the reasons why you wish to join ESC Clermont Business School
- Two significant intellectual contributions showcasing your research work (preferably academic articles in a peer-reviewed journal)
- Name, position, and contact information of two references
- Two recent teaching evaluations

These should be sent electronically to [recrutement.faculte@esc-clermont.fr](mailto:recrutement.faculte@esc-clermont.fr)

Candidates are strongly encouraged to apply as soon as possible as review of applications will begin immediately. Applications will be considered **until the position is filled**.

Contact Person:

**If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.**